
1 
 

Protokół Nr X/2017 
z XXXV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 
 

 Sesja odbyła się w dniu 28 listopada 2017 roku, w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godzinie 9:00 otworzył obrady XXXV Sesji 
Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczą wszyscy radni.    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Sesja trwała do godziny 11:25.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski, 
- Z-ca Wójta Agnieszka Paturalska-Miehlau, 
- Radni Powiatu Nowomiejskiego zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu: Barbara 
Grzywacz i Marcin Buliński, 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska, 
- Sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do niniejszego protokołu , 
 
Porządek obrad: 
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2.    Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3.    Wybór sekretarza obrad. 
4.    Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 
5.    Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6.    Zapytania i wnioski. 
7.    Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 
8.    Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 
9.    Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w części miejscowości Radomno, gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie  w obrębie geodezyjnym 
Bagno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Jamielnik. 
14. Zajęcie stanowiska w sprawie uruchomienia Programu Współpracy Transgranicznej Polska-

Rosja 2014-2020. 
15. Analiza oświadczeń majątkowych 

a)    radnych 
b)    pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych. 

16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad. 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Nie zgłoszono zmian. 
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Ad 3 
Wybór sekretarza obrad 
Sekretarzem obrad XXXV Sesji została Pani radna Barbara Giziewska. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXXIV Sesji Pana Andrzej Pieńczewski poinformował, że zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego 
przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie.   
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 16 
października do 27 listopada 2017 r. 
17.10.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Prezesem firmy Termator w sprawie obsługi kotłowni w szkole Podstawowej 
w Gwiździnach. 
18.10.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Wójtem Seniorem Gminy Nowe Miasto Lubawskie; 
- Pan Wójt wziął udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej, podczas których wręczył nagrody 
Wójta. 
19-20.10.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w obradach Kongresu Gmin Wiejskich. 
20.10.2017 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas ślubowania uczniów klasy pierwszej 
Szkoły Podstawowej w Radomnie. 
21.10.2017 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Seniora w Pacółtowie. 
23.10.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Prezesem firmy Kombud w sprawie budowy budynków wielorodzinnych w 
Mszanowie. 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas ślubowania uczniów klasy pierwszej 
Szkoły Podstawowej w Jamielniku. 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielami podmiotu planującego na terenie Pacółtowa eksploatację 
piasku i żwiru w związku z budową obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
24.10.2017 
- Pan Wójt wziął udział w szkoleniu. 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Seniora w 
Mszanowie. 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas spotkania konsultacyjnego z organizacjami 
pozarządowymi działającymi na terenie naszej gminy. 
25.10.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie Spółka z o.o. w 
sprawach dotyczących inwestycji drogowych w Bagnie i Jamielniku.  
- Pan Wójt wręczył medale za długoletnie pożycie małżeńskie parom obchodzącym jubileusz Złotych 
Godów oraz pogratulował parom obchodzącym Diamentowe Gody. 
26.10.2017 
- Pracownik na stanowisku ds. rozwoju lokalnego reprezentował Wójta podczas Debaty 
Międzynarodowej „Rola samorządów w polityce zagranicznej”. 
- Pan Wójt podpisał umowę z firmą odpowiedzialną za odbiór i przekazanie do utylizacji azbestu.  
27.10.2017 
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- W siedzibie PKP w Gdańsku Pan Wójt uczestniczył w przetargu ustnym nieograniczonym na 
sprzedaż prawa użytkowania wieczystego działki nr 18/14 o pow. 0,2753 ha położonej w 
miejscowości Bratian przy drodze krajowej. Cena wywoławcza do przetargu wynosiła 26.000 zł. W 
przetargu poza gminą Nowe Miasto Lubawskie uczestniczył jeszcze jeden oferent z Iławy. 
Nieruchomość udało się nabyć na rzecz Gminy za kwotę 26 500 zł. Zawarcie aktu notarialnego 
planowane jest na miesiąc grudzień br. 
- Pan Wójt wziął udział w organizowanym przez Stowarzyszenie Klub Seniorów spotkaniu Senior 
aktywny, umiejący współpracować z młodzieżą. 
28.10.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w obchodach Dnia Seniora w Chroślu. 
31.10.2017 
- Pan Wójt zawarł akty notarialne na sprzedaż działek budowlanych położonych w miejscowościach: 
Łąki Bratiańskie dz. 191/14 o pow. 0,0951 ha oraz w Jamielniku dz. 216/106 o pow. 0,0946 ha oraz 
dz. 216/107 o pow. 0,1008 ha. 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą zadania gwarantującego rozwój elektronicznej 
administracji, dzięki której zaistnieje możliwość sprawdzania zobowiązań podatkowych oraz 
opłacania podatków za pomocą Internetu. 
- Pan Wójt spotkał się z właścicielem firmy świadczącej usługi przewozowe na terenie naszej gminy 
w sprawie likwidacji połączeń na linii Tylice-Nowe Miasto Lubawskie. 
3.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielem wykonawcy budowy dróg w Nawrze, Mszanowie i 
Gwiździnach w sprawie zagrożenia wykonania prac w terminie określonym w umowie. 
- Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z dyrektorami szkół. 
- Pan Wójt wraz z sołtysami, radnymi i pracownikami wziął udział w wyjeździe edukacyjno-
kulturalnym. 
4.11.2017 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas Przeglądu Twórczości Uczniów Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie realizowanego w ramach projektu „Czy to bajka, czy nie bajka?” w Szkole 
Podstawowej im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach. 
6.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielkami Klubu Seniora w Mszanowie w sprawie zapewnienia 
lokalu dla potrzeb działalności statutowej stowarzyszenia. 
7.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu Rady Wierzycieli firmy Humdrex. 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, podczas którego 
omówiono tematy budowy kanalizacji w Bagnie, docieplenia i wymiany instalacji c.o. w budynku 
pałacu w Gwiździnach, przebudowy fragmentu drogi w Gwiździnach. Wójt rozmawiał również z 
pracownicą Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, odpowiedzialną za realizację inwestycji na 
terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
8.11.2017 
- Pan Wójt podpisał akt notarialny na sprzedaż działki 760/58 o pow. 0,4467 ha położonej w 
miejscowości Mszanowo, przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną. Wspomniana 
działka została sprzedana za kwotę 202 000 zł netto. 
9.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w celu 
omówienia możliwości pozyskania środków na realizację inwestycji służących ochronie środowiska. 
- Na zaproszenie Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz Burmistrza Miasta Iławy 
Pan Wójt wziął udział w Festiwalu promocji gospodarczej Warmii i Mazur. 
- Sekretarz Gminy w imieniu Wójta uczestniczyła w prezentacji spektaklu teatralnego 
zrealizowanego w ramach projektu „Czy to bajka, czy nie bajka?”. 
10.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Inspektorem nadzoru budowy drogi w Bagnie w związku z powstałymi 
problemami przy budowie tejże drogi. 
- Zastępca Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia 
Seniora w Radomnie. 
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- Pan Wójt uczestniczył w Wieczornicy Niepodległościowej zorganizowanej przez Zespół Szkół im. 
Rodu Działyńskich w Bratianie. 
11.11.2017 
- Jako gospodarz Pan Wójt wziął udział w obchodach Dnia Niepodległości pod Trzema Dębami oraz 
złożył kwiaty pod pomnikiem Gen. A. Waraksiewicza. 
14.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział w organizowanym przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego seminarium 
pn. „Usługi publiczne dostępne dla każdego”. 
- Sekretarz Gminy podpisała akt notarialny na zamianę nieruchomości gminnych nr 216/91, 216/90, 
216/73 obręb Jamielnik na działki nr 216/110, 216/112, 216/113, 216/114, 216/116 obręb Jamielnik 
(przeznaczonych głównie pod drogi) za dopłatą na rzecz Gminy ze względu na różnicę wartości 
nieruchomości. 
15.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział w publicznym wysłuchaniu na temat zmiany projektu ustawy Kodeks 
Wyborczy. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w imieniu Wójta złożył gratulacje z okazji 5-lecia 
funkcjonowania Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  
17.11.2017 
- Sekretarz Gminy w imieniu Wójta wzięła udział w Konferencji z Podsekretarzem Stanu Ministerstwa 
Infrastruktury i Budownictwa, podczas której omówiono funkcjonowanie Krajowego Zasobu 
Nieruchomości oraz przedstawiono zarys planowanego do wprowadzenia Kodeksu Urbanistyczno-
Budowlanego i innych aktów związanych. 
- Pan Wójt spotkał się w sprawie klastra energetycznego. 
- Pan Wójt spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w sprawach bieżących. 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas Dnia Seniora połączonego z 
obchodami Święta Niepodległości w Tylicach. 
- Pan Wójt wziął udział w uroczystym otwarciu kącika dla dzieci oraz biblioteczki w świetlicy wiejskiej 
w Lekartach. Ta niewielka społeczność po raz kolejny daje dobry przykład, jak można własnym 
staraniem i w atrakcyjny sposób zorganizować czas wolny mieszkańcom. Pan Wójt podziękował 
wszystkim osobom zaangażowanym w inicjatywę łączenia pokoleń w tej miejscowości. 
18.11.2017 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w imieniu Wójta wzięła udział w uroczystej akademii 
Polskiego Czerwonego Krzyża w ramach obchodów Dnia Honorowego Dawcy Krwi. 
- Pan Wójt uczestniczył w obchodach Dnia Seniora w Nowym Dworze Bratiańskim. 
20.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się z właścicielem firmy Insektpol w sprawie partycypowania w kosztach renowacji 
kościoła w Tylicach. 
21.11.2017 
- Pan Wójt spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w celu omówienia przyszłorocznych planów 
modernizacji dróg powiatowych na terenie gminy. 
- Pan Wójt uczestniczył w podpisaniu umowy z wykonawcą modernizacji systemu uzdatniania wody, 
wraz z budową stacji uzdatniania wody w Skarlinie. Przetarg na realizację zadania wygrał Zakład 
Obsługi Budownictwa i Inwestycji z Sierpca – firma z 25-letnim doświadczeniem na rynku i blisko 
70. wybudowanymi stacjami na swoim koncie. W ramach projektu zostanie rozbudowana sieć 
wodociągowa w: Skarlinie (łącznik z siecią w Nowym Dworze Bratiańskim) oraz Lekartach (łącznik 
z siecią wodociągową w Gryźlinach) oraz zostanie wybudowana nowa sieć wodociągowa i nowa 
Stacja Uzdatniania Wody w Skarlinie. Termin realizacji ustalono na połowę marca 2019 roku. 
Pierwszy etap zaplanowanej na wiele lat inwestycji będzie kosztować blisko 4,4 mln zł, z czego 
prawie 2 mln zł stanowić będzie dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014 – 2020. 
- Pan Wójt spotkał się z Przewodniczącym Rady Gminy. 
- Pan Wójt wziął udział w obchodach Dnia Pracownika Socjalnego. 
22.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział w rozprawie sądowej o zasiedzenie, jako strona postępowania. 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielami firmy Termator w celu omówienia możliwości świadczenia 
usług ogrzewania w szkołach w Jamielniku, Radomnie i Skarlinie. 
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23.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
23-24.11.2017 
- Pan Wójt wziął udział w IV Wojewódzkim Forum Odnowy Wsi „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla 
miejscem, w którym warto żyć...". 
 

Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
niżej wymienione działania. 
W okresie od 14 października do 27 listopada br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzano naprawę dróg gminnych poprzez nawiezienie i zagęszczenie kruszywa w ilości 
1 200 ton, 
- przeprowadzono równanie dróg na terenie miejscowości: Chrośle, Gryźliny, Jamielnik, Lekarty, 
Pustki, Radomno,  
- oczyszczono zbiornik osadowy z  piasku w Łąkach Bratiańskich, 
- przeprowadzono prace porządkowe na drodze gminnej w Pacółtowie i Bratianie, 
- udrożniono rów przydrożny w Pacółtowie przy Domu Dziecka,  
- ustawiono lustro przy drodze krajowej w Łąkach Bratiańskich oraz barierę zabezpieczającą 
przepust w Pustkach, 
- naprawiono chodnik w Bratianie na ul. Grunwaldzkiej. 
 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- Zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w sezonie zimowym 
2017-2018, 
- Umowę licencyjną „LEX Omega Administracja Samorządowa w wersji Standard”, 
- Przeprowadzenie warsztatów dotyczących bezpieczeństwa w cyberprzestrzeni dla uczniów i 
nauczycieli w ramach projektu: Wyrównywanie szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- Wykonanie w formule zaprojektuj i wybuduj zadania inwestycyjnego pn.:” Kompleksowa 
modernizacja systemu zaopatrzenia w wodę Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze stacją uzdatniania 
wody w Skarlinie wraz z niezbędną infrastrukturą - Etap I”, 
- Rozwój elektronicznej administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec września 2017 r. były 284 
zarejestrowane osoby bezrobotne (w tym 184 kobiety), czyli o 1 osobę mniej niż według stanu na 
koniec czerwca 2017 r. 
Zakończono realizację programu „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie edycja 2017”. Zutylizowano eternit z 14 nieruchomości. Łącznie usunięto 39,992 
Mg eternitu.  Koszt zadania 16 315,15 zł w tym udział środków gminy i dotacji z WFOŚiGW w 
Olsztynie 10 030,97 zł. Pozostałą kwotę (35%) uiścili właściciele nieruchomości. Pięć osób odstąpiło 
od udziału w projekcie z uwagi na niekorzystne warunki atmosferyczne uniemożliwiające demontaż 
pokrycia dachowego. 
Nasadzono drzewa i krzewy w miejscowościach Bagno i Mszanowo. 
Usunięto kilka połamanych drzew, które przewróciły się na nieruchomościach stanowiących w 
całości lub w części własność gminy. 

W dniu 30 października 2017 r. w siedzibie Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście 
Lubawskim odbyła się narada techniczno - gospodarcza w związku z koniecznością omówienia 
Uproszczonych Planów Urządzenia Lasów nie stanowiących własności Skarbu Państwa, które będą 
obowiązywały od 2018 do 2027 r. 

W dniu 17 października 2017 roku została odebrana przez Urząd Marszałkowski inwestycja 
"Przebudowa drogi gminnej Tylice-PGR Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Tylice, na 
odcinku o długości 270 mb. - Etap III. Inwestycję zrealizowano za kwotę prawie 200 tys. zł, z czego 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego wyniosło 90 tys. zł w ramach Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych.   

W dniu 3 listopada 2017r. dokonano odbioru technicznego Przebudowy – doprowadzenie do 
należytego stanu technicznego  drogi – ulicy Zamkowej w Bratianie, która została wykonana kosztem 
71 550,00 zł brutto. 
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W dniu 7 listopada 2017r. Urząd Marszałkowski pozytywnie zaopiniował wniosek o płatność 
i przekazał środki w wysokości 1 417 629,00 zł z tytułu realizacji I etapu inwestycji "Przebudowy 
drogi gminnej Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie polegająca na kompleksowej przebudowie dróg 
lokalnych w miejscowości Mszanowo gwarantującej szeroki dostęp do obiektów użyteczności 
publicznej oraz dróg powiatowych". W ramach I etapu przebudowane zostały następujące ulice w 
Mszanowie: Długa, Nad Drwęcą, Na Skarpie, Krótka, Polna, Piaskowa. Całkowity koszt budowy I 
etapu wyniósł 2 213 401,56 zł. 

W dniu 14 listopada br. ukazała się wstępna lista rankingowa "Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019". Gmina Nowe Miasto Lubawskie uplasowała 
się na 9. pozycji na tej liście. Wnioskowano o dofinansowanie w wysokości 50% na inwestycję pn. 
"Przebudowa dróg gminnych nr 181048N, nr 181047N i nr 181051N w miejscowości Gwiździny". 
Całkowita wartość projektu wynosi 3 526 864,00 zł.  

W związku z wnioskiem Gminy skierowanym do Powiatu Nowomiejskiego na remont drogi 
ze Skarlina  do Nawry, Zarząd Powiatu ze względu na sytuację finansową nie przewiduje wykonania 
w roku 2018 tej inwestycji. 

Gmina wystąpiła również z wnioskiem o budowę chodnika przy drodze powiatowej w Łąkach 
Bratiańskich. Zarząd Powiatu stwierdził, że w planie na 2018 rok nie przewidziano tej inwestycji, 
jednak w przypadku pojawienia się oszczędności w ciągu roku, Zarząd Powiatu nie wyklucza 
możliwości ponownego rozpatrzenia sprawy w celu ewentualnego zlecenia opracowania 
dokumentacji technicznej. Jednak warunkiem koniecznym jest pomoc finansowa gminy obejmująca 
połowę kosztów sporządzenia takiej dokumentacji. 

Dnia 7 grudnia 2017r. o godz. 17:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Mszanowie odbędzie 
się debata społeczna poświęcona bezpieczeństwu w gminie Nowe Miasto Lubawskie. 
Współorganizatorami debaty jest Urząd Gminy Nowe Miasto Lubawskie i Komenda Powiatowa 
Policji w Nowym Mieście Lubawskim. Podczas debaty omówione zostaną m.in.: 
- Bezpieczeństwo w gminie Nowe Miasto Lubawskie, 
- Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa - w tym statystyki dotyczące gminy wiejskiej  Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- Aplikacja "Moja Komenda", 
- Program "Dzielnicowy bliżej nas". 
Pan Wójt zaprosił wszystkich mieszkańców do udziału w spotkaniu. 

W tym roku gmina Nowe Miasto Lubawskie włączyła się w Kampanię Społeczną "Biała 
Wstążka",  w sobotę 2 grudnia organizuje "drzwi otwarte" w Ośrodku Pomocy Społecznej. W ramach 
akcji dla mieszkańców pełnione będą bezpłatne dyżury specjalistów: 
- w godzinach: 11:00 - 13:00 terapeuty ds. uzależnień oraz pomocy ofiarom przemocy, 
- w godzinach: 11:00 - 12:00 prawnika, 
- w godzinach: 12:00 - 13:00 psychologa, 
- w godzinach: 11:00 - 13:00 pracownika socjalnego. 
 

Pan Wójt poinformował, że Wigilia dla osób samotnych i starszych w bieżącym roku odbędzie 
się 20 grudnia 2017r. Rozpocznie się o godz. 17:00 mszą świętą w kościele w Bratianie, następnie 
będzie wieczerza wigilijna w Zespole Szkół w Bratianie. Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
wzorem lat ubiegłych prosi sołtysów o pomoc w wytypowaniu osób samotnych i starszych na wigilię. 
 
Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
17.10.2017r.  
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 760/58 
obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 191/14 
obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
18.10.2017r. 
- w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
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- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Kompleksowa 
termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie” dofinansowanego ze środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2014- 2020, 
23.10.2017r., 
-w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 216/106 
obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/107 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
- w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
25.10.2017r. 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
 - w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok 
27.10.2017r.  
- w sprawie zatwierdzenia diagnozy potrzeb z zakresie edukacji przedszkolnej w Przedszkolu 
Publicznym w Bratianie i w Zespole Wychowania Przedszkolnego w Bratianie, 
30.10.2017r. 
- w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu programu współpracy Gminy z organizacjami 
pozarządowymi, 
- w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu programu  profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, 
31.10.2017r.  
- w sprawie cofnięcia upoważnień Zastępcy Kierownika Referatu Inwestycji i Rozwoju Urzędu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej, 
- w sprawie upoważnienia Kierownika Referatu Inwestycji Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
- w sprawie upoważnienia Kierownika Referatu Inwestycji Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
do reprezentowania Wójta oraz samodzielnego składania wniosków i pism przed innymi organami 
administracyjnymi w imieniu Wójta, 
- w sprawie upoważnienia Kierownika Referatu Drogownictwa Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
- w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej 
szkoły podstawowej , niepublicznego oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu 
wychowania przedszkolnego, 
8.11.2017r. 
- w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji za 2017 rok w Urzędzie Gminy oraz powołania komisji 
inwentaryzacyjnej i zespołów spisowych do jej przeprowadzenia, 
13.11.2017r. 
- w sprawie projektu Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2034, 
- w sprawie projektu budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 2018, 
14.11.2017r. 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego ograniczonego nieruchomości (dz. nr 141/4, 
141/5 obręb Gryźliny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 8/1, stanowiącej własność Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, położonej w obrębie geodezyjnym Bagno, w drodze bezprzetargowej na 
rzecz dotychczasowego najemcy, 
17.11.2017r. 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do zasobu mienia komunalnego 
nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
Oddział Terenowy w Olsztynie, 
20.11.2017r. 
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- w sprawie zatwierdzenia projektu planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie na rok 2018, 
- w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia odbioru końcowego inwestycji pn. „Przebudowa 
dróg gminnych w miejscowości Pacółtowo o nr 181040N oraz w miejscowości Bagno o nr 
181057N”. 
Pan Wójt poinformował, że Skarbnik Gminy oraz Główny Księgowy zdobyły zaszczytny tytuły 
Wicemistrzów Finansów Publicznych w jednostkach samorządowych, w IV edycji konkursu 
zorganizowanego przez miesięcznik „Finanse Publiczne". Z grona 300 kandydatów panie z Urzędu 
Gminy uplasowały się na wysokim drugim miejscu. Wójt wyraził słowa zadowolenia i uznania. 
Wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy przekazał paniom listy gratulacyjne. Do gratulacji 
przyłączyli się pozostali uczestnicy sesji.  
Wójt dodał, że takie nagrody uświadamiają mieszkańcom, że mamy dobrze przygotowane i 
kompetentne kadry. Szczególne słowa pochwały skierował do Skarbnika Gminy Joanny 
Artuszewskiej, która co roku kreuje ambitnie budżet gminy, w taki sposób, by sprostać oczekiwaniom 
mieszkańców, zachowując przy tym równowagę dochodów i wydatków.  
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Mirosław Dajos: Gdy była realizowana inwestycja na odcinku Jamielnik – Gryźliny, zwracałem 
uwagę na konieczność wykonania przepustu drogowego w odległości ok. 400 m od zabudowań, w 
kierunku na Gryźliny, w dołku gdzie zbierała się woda. Zastosowano takie wyjście awaryjne - 
wykopano i wyłożono betonowymi ażurami odstojniki, które znajdują się z jednej i drugiej strony 
drogi. Miały przyjmować namiar wilgoci i wody. Póki była susza to rzeczywiście spełniało to swoje 
zadanie. W tej chwili te odstojniki, zaznaczam – są bardzo głębokie, mają ok. 2m głębokości, są 
wypełnione po brzegi wodą. Nie odbierają wody i podtapiają okoliczne pola, co wywołuje u właścicieli 
i dzierżawcy zrozumiałe niezadowolenie. Dodatkowo jest tam niebezpieczeństwo w postaci niczym 
niezabezpieczonych studni o głębokości 2 m, wypełnionych po brzegi wodą. Szczególnie 
niebezpieczne dla bawiących się dzieci. Mało tego, zamknięcie od góry kręgiem nie rozwiąże 
problemu. Po pierwsze jest to niemożliwe, bo to nie są okrągłe odstojniki, tylko mają przekrój 
prostokątny i to dosyć duży. Po drugie, jeżeli zamknie się je, to woda nie będzie się przelewać, a 
powinna. Jeżeli woda będzie przelewać się w takim tempie jak teraz, to nie będzie tam nigdy szans 
na uprawę ziemi, bo cały czas woda stoi. Proponowałem już w trakcie realizowania inwestycji, że 
należy odprowadzić wodę zwykłym, nawet wężem drenażowym do sąsiednich łąk i problem byłby 
rozwiązany. Nie daj Boże dziecko, człowiek pijany, ktokolwiek będzie szedł poboczem (tam nie ma 
żadnego oświetlenia), wpadnie i utopi się. Także chciałbym zwrócić uwagę na to, że trzeba z tym 
problemem koniecznie coś zrobić, by nie spowodować nieszczęścia.  
 
Radna Edyta Gorzka: Na początku chciałabym bardzo podziękować za wykonanie naszej drogi, za 
to że inwestycja została zrealizowana. Chciałam też przypomnieć, że na początku roku był zgłaszany 
montaż lampy na Szaleńcu i mówił Pan Wójt, że temat zostanie przekazany do rozpatrzenia. 
Chciałabym się dowiedzieć jak to zostało rozpatrzone, czy będzie realizowane, czy nie.  
 
Sołtys Tylic Ewa Makowska: Od ok. 3. miesięcy proszę o naprawienie dachu na świetlicy wiejskiej. 
W tej chwili już od ścian odchodzi już farba. Podobno nie ma osoby chętnej, która chciałaby podjąć 
się zrealizowania tak małej inwestycji. Teraz cieknie już w 4. miejscach.   
 
Radny Zbigniew Podwojewski: Chciałbym zgłosić aby na ul. Cichej w Bratianie punktowo nawieźć 
kruszywa, bo dziś droga jest nie do przejścia. Dziewięcioro dzieci chodzi tą ulicą do szkoły.  
 
Radny z Krzysztof Dembiński: Chciałbym zgłosić wniosek na ręce Pana Wójta mieszkańców ul. 
Krętej o dokonanie trwałej naprawy dziur.  W tej chwili po opadach deszczu porobiły się dziury.   
 
Radny Karol Jakubowski: Chciałbym zapytać o destrukt, który był w Bratianie, koło stacji gazu. Czy  
został sprzedany, czy rozdany do gminy Lubawa? Jak to się stało? Kupujemy kruszywo z innego 
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źródła i płacimy ciężkie pieniądze, a taki dobry materiał poszedł do innej gminy. Chciałbym 
wyjaśnień.  
 
Radna Barbara Giziewska: Chciałabym zapytać odnośnie remontu drogi powiatowej na odcinku 
Nowy Dwór – Skarlin. Gdy się dowiadywałam ostatnio, to wniosek był poza rankingiem. Czy coś się 
zmieniło w tej kwestii?  
 
Sołtys Jamielnika Barbara Wolff:  Mam trzy wnioski:  
- pierwszy o naprawę nawierzchni dróg gminnych na tzw. działkach oraz na ul. Nowomiejskiej do 
torów kolejowych; 
- drugi o montaż znaku z nazwą ulicy Kardynała Stefana Wyszyńskiego na działkach, bo tam go nie 
ma. Kurierzy szukają tej ulicy.  
- Trzeci wniosek  o zmianę pokrywy szamba na terenie świetlicy wiejskiej w Jamielniku. O wykonanie 
tego zadania prosił mnie wielokrotnie administrator świetlicy i niestety od kilku miesięcy te zadanie 
nie zostało wykonane. Wnioskowała także o wykonanie mniejszego otworu do pompowania gdyż 
jest ono zbyt ciężkie dla jednej osoby, aby je podnieść. Dlatego opróżniane jest szambo drugie tzw 
przelewowe, które ma mniejszą pojemność. A zamawiając wywóz z szamba płacimy duże pieniądze, 
dlatego, że przyjeżdża beczkowóz o dużej pojemności.  
Pani sołtys złożyła pisemny wniosek Panu Wójtowi. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski: Ja odnośnie 2 km tego asfaltu. Czy jest jakaś nadzieja w tym 
tysiącleciu, żeby zostanie to zrobione? Tyle wniosków napisanych do powiatu, staramy się i co nic, 
to nic. Teraz będzie okazja wykonać ten odcinek, jak w przyszłym roku będzie lany asfalt z Nowego 
Dworu do Skarlina. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski: Chciałbym się również dołączyć do tego wniosku Radnego Andrzeja 
Pieńczewskiego. Ja mówię o tym już od 10. lat. Cytowałem nawet dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych niejednokrotnie na tej sali. Sam pan dyrektor stwierdził gdy był wylewany asfalt przez 
Nawrę i Skarlin, że ten brakujący 2-kilometrowy odcinek będzie jak najszybciej skończony. Minęło 
10 lat i dalej jest to odkładane.  
 
Radna Anna Dymowska: Potwierdzam co mówił Radny Mirosław Dajos odnośnie tych przepustów. 
Potwierdzam również prośby sołtysa z Jamielnika. W Jamielniku przejeżdżała równiarka, nie byłam 
na wszystkich  ulicach, ale uprzejmie proszę o przyjazd na ulicę Królowej Jadwigi. Tam bardzo ładnie 
ta równiarka przeszła, delikatnie wyrównała. Okazuje się jednak, że dziury są, tak jakby ta równiarka 
jednak nie przeszła. Proszę coś z tym zrobić. Równiarka była na ul. Królowej Jadwigi, Szkolnej, 
Ogrodowej i na Studzie, nigdzie więcej.  
 
Sołtys Lekart Ryszard Pruchniewski: Wnioskuję o dołożenie lampy w kierunku świetlicy wiejskiej. 
Przy świetlicy jest lampa, na środku trzeba by dołożyć jeszcze jedną, aby wykorzystać długie 
wieczory i bezpiecznie się tam dostać.     
 
Radny Przemysław Kotewicz: Chciałbym zauważyć, że wniosek z jednej z poprzednich sesji został 
uwzględniony. Zagrożenie w postaci zalewania drogi powiatowej przed Chroślem zostało 
zlikwidowane, za co dziękuję. Wnioskuję o eliminowanie głównych zagrożeń na drogach, gdzie 
najczęściej występują nieprzejezdne odcinki. Mówię o Radomnie, gdzie rzeczywiście przejechanie 
odcinka graniczy z cudem – m.in. przy starej remizie OSP, tam gdzie obecnie działa przedsiębiorca 
– to droga Radomno – Gryźliny. Ten odcinek jest ekstremalny.  Chciałem też zauważyć, że niestety 
nie zostały uwzględnione prośby i deklaracje o to, żeby po równaniu dróg i wykorytowaniu zostały 
wykonane chociażby ręcznie, łopatą, spusty wody, która gromadzi się na drogach. Zastoiny wodne 
na pasie drogowym to jest coś co powinniśmy eliminować w pierwszej linii walki z tymi ubytkami. 
Proszę, aby zanim grunt nie zamarznie, żeby to zostało zrobione.  Nie mówię tylko o samym 
Radomnie, ale w innych miejscowościach na pewno jest podobnie.  
 
Radny Karol Jakubowski: Chciałbym pozyskać cenne wskazówki w sprawie zalanych pól - jak rolnicy 
mają się do tego odnieść. Czy należy napisać wniosek, do kogo i na co można liczyć?   
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Radny Krzysztof Dembiński:  Chciałbym poruszyć temat chodnika na ul. Grunwaldzkiej. Miejscami 
się obłamał, trzeba go wyrównać. Nie trzeba kostki wymieniać, bo kostka jest. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski: Wspomniał Pan Wójt, że rozmawiał z Burmistrzem Miasta Nowe Miasto 
Lubawskie o sprawach bieżących. Chciałem zapytać czy został poruszany m.in. temat dróg 
sąsiadujących z Nowym Miastem, a Nawrą. Chodzi mi konkretnie o ul. Międzygórze. Z moich 
informacji wynika, że Międzygórze będzie wykładane płytami – tzw. jumbami, które już są 
składowane na terenie PKP. Natomiast na końcu ul. Międzygórze znajdują się budynki, które należą 
do Nawry. Czy w tym zakresie padło zapytanie ze strony miasta żeby inwestycję zrealizować 
wspólnie? To nie jest duży odcinek, nie chodzi o gładkie nawierzchnie, tylko o to, że zawsze z góry 
jest ta droga wymywana.  
Chciałbym również usłyszeć, czy została wystosowana pisemna prośba do dzierżawcy na terenie 
Nawra – Pręgownia. Proponowałem, żeby pisemnie powiadomić go o naprawie tej drogi. Nie tak jak 
do tej pory robił to piaskiem, tam są wyrwy i należy wysypać kamienia polnego.  
 
Głos zabrała Radna Edyta Gorzka i pogratulowała w imieniu radnych i sołtysów kolejnej wygranej 
Lekartom, w głosowaniu w markecie Tesco. Skierowała słowa uznania dla prężnych i 
przedsiębiorczych działań sołtysa, radnej i mieszkańców. Pogratulowała zmobilizowania i życzyła 
wiele zapału do dalszych przedsięwzięć i stwierdziła, że z mieszkańców Lekart należy brać przykład.  
 
Sołtys Lekart Ryszard Pruchniewski podziękował wszystkim, którzy głosowali na Lekarty oraz 
zaprosił na oficjalne wręczenie grantu do siedziby marketu w poniedziałek 4 grudnia. Uroczystość 
podsumowująca projekt planowana jest na kwiecień. Natomiast z funduszu sołeckiego zostaną 
zakupione urządzenia do siłowni zewnętrznej. 
 
Wójt Gminy dodał, że wspominał w swoim sprawozdaniu o jeszcze innej cennej inicjatywie Lekart - 
otwarciu  kącika zabaw i biblioteczki, gdzie organizowane są zajęcia pozaszkolne. Są to pozytywne 
przykłady aktywizacji i działań sołectw. Poza Lekartami są też inne prężnie działające miejscowości, 
m.in. w Radomnie strażacy z OSP wybudowali samodzielnie płot, teraz wykonują odwodnienie -  
gmina sfinansowała tylko koszty materiałów. Nie brakuje w gminie przykładów pozytywnych, ale 
musimy o nich wszyscy głośno mówić. Skierował jeszcze raz słowa uznania.  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/273/2017 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 
2017 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/274/2017 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2017.  
Uchwała stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za, przy 1 gło sie przeciwnym, nie było głosów 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXXV/275/2017 w sprawie okre ślenia rocznych 
stawek podatku od środków transportowych.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
 
Przewodniczący poinformował, że stawka podatku rolnego i leśnego zostały omówione na 
posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Stawki nie ulegają zmianom i nie ma potrzeby podejmowania 
uchwał.  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z organizacjami 
pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na 2018 rok. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/276/2017 w sprawie 
Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z o rganizacjami pozarz ądowymi i 
innymi uprawnionymi podmiotami prowadz ącymi działalno ść pożytku publicznego na 2018 
rok.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu w części miejscowości Radomno, gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/277/2017 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego terenu w cz ęści 
miejscowo ści Radomno, gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie  w obrębie geodezyjnym Bagno. 
 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/278/2017 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrz ennego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie  w obr ębie geodezyjnym Bagno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Jamielnik. 
Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXV/279/2017 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom we wsi  Jamielnik.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.   
 
Ad 14 
Zajęcie stanowiska w sprawie uruchomienia Programu Współpracy Transgranicznej Polska-Rosja 
2014-2020. 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski odczytał przygotowany projekt stanowiska Rady. 
Zgodnie z sugestią Komisji wspólnych Rady, stanowisko zostanie wysłane również do Prezydenta 
RP. 
 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli stanowisko, którego treść stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad 15  
Analiza oświadczeń majątkowych 
a) Radnych 
Przewodniczący Rady odczytał analizę oświadczeń majątkowych radnych. Analiza oświadczeń 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Analiza oświadczeń dokonana przez Urząd 
Skarbowy w Nowym Mieście Lubawskim stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
b) pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych. 
Analizę oświadczeń majątkowych pracowników i kierowników jednostek administracyjnych 
przedstawiła Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau. Analiza stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
W pierwszej kolejności Pan Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na sesji w 
dniu 17 października 2017 r. 

Wniosek Radnego Przemysława Kotewicza w zakresie budowy przepustu na drodze 
powiatowej przed wsią Chrośle został przekazany według właściwości do Zarządu Dróg 
Powiatowych. Do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy informacji zwrotnej.  

Wniosek Radnego Marka Miecznikowskiego w sprawie utwardzenia poboczy drogi 
powiatowej w kierunku Iławy został przekazany według właściwości do Zarządu Dróg Powiatowych. 
Do dnia dzisiejszego również nie otrzymaliśmy informacji zwrotnej.  

Wniosek radnej Edyty Gorzka w sprawie naprawy lampy został zrealizowany. 
Radny Zbigniew Wiśniewski złożył trzy wnioski w sprawach: 

- wycinki drzew przy drodze powiatowej do Iławy; wniosek został zrealizowany, 
- modernizacji odcinka drogi powiatowej ze Skarlina do jeziora; wniosek został przekazany według 
właściwości do Zarządu Dróg Powiatowych, który odpowiedział, że droga powiatowa na odcinku 
Lekarty – Nowy Dwór Bratiański oraz droga powiatowa na odcinku Skarlin – Nawra zostały 
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wyremontowane w miesiącu październiku, 
- naprawy oświetlenia ulicznego w Nawrze, między budynkiem nr 12, a transformatorem; naprawa 
została wykonana. 

Radna Anna Dymowska wnioskowała o naprawę drogi – Studa Wybudowanie. Wniosek 
zrealizowano. W ramach remontu wyprofilowano i utwardzono walcem cały odcinek drogi oraz 
nawieziono 150 ton klińca.  

Radna Anna Dymowska wnioskowała także o naprawę dróg gminnych na terenie Jamielnika. 
Zostały wykonane remonty bieżące ulic: Ogrodowej, Królowej Jadwigi, część Krótkiej i 
Wyszyńskiego. W tym celu nawieziono dodatkowo 100 ton kruszywa. Pozostałe drogi osiedlowe 
będą remontowane w najbliższym czasie. 
 Radny Mirosław Dajos wnioskował o naprawę wjazdów na plac zabaw. Wjazdy zostały 
wyrównane przy okazji równania dróg osiedlowych. 

Radny Mirosław Dajos wnioskował, aby na ul. Jana Pawła II wykonać przejście dla pieszych 
w okolicach świetlicy.  W związku z tym, że  jest tam zlokalizowana zatoka autobusowa, przejście 
musiałoby być zlokalizowane poza jej obrębem. Wiąże się to ze zmianą organizacji ruchu i 
uzyskaniem decyzji starosty. Zasadność realizacji wniosku ostatecznie zostanie rozstrzygnięta 
wiosną przyszłego roku. 

Radny Zbigniew Podwojewski zgłosił potrzebę naprawy zarwanego asfaltu oraz obróbki 
studzienki na ul. Grunwaldzkiej w Bratianie. Wniosek został częściowo zrealizowany poprzez 
wykonanie wpustów w poboczu drogi celem odprowadzenia wody. Likwidacja zagłębienia możliwa 
jest tylko w przypadku większych nakładów inwestycyjnych. 

Sołtys Tylic Ewa Makowska zgłosiła problem likwidacji prywatnej linii komunikacji publicznej 
na trasie Tylice – Nowe Miasto Lubawskie -Tylice. Wójt spotkał się w tej sprawie z przedsiębiorcą 
prowadzącym działalność w tym zakresie. Z uzyskanych od niego informacji wynika, że zaprzestał 
działalności z powodu zbyt małej ilości klientów zainteresowanych usługą – od długiego czasu na 
tej trasie jeździła jedna, do dwóch osób tygodniowo. W ostatnim czasie z młodzieży szkolnej nie 
jeździł nikt. Jednakże do dyspozycji mieszkańców Tylic nadal pozostaje komunikacja publiczna 
realizowana przez PKS oraz autobus szkolny. Są to następujące kursy: 
1. Pacółtowo Tylice 7:30 
2. Tylice - Bratian (przez Mszanowo) - 7:40 
3. Nowe Miasto Lubawskie-Tylice 13:20 
4. Tylice – Nowe Miasto Lubawskie (przez Pacółtowo) - 13:40 
5. Bratian - Tylice (przez Pacółtowo)  - 14:45 
Kursy dodatkowe (poniedziałek, środa) 
1. Bratian-Tylice-Gwiździny 15:30  
Przy okazji przedsiębiorca przewozowy wyraził swoje obawy co zasadności realizacji usług na trasie 
Gwiździny-Nowe Miasto Lubawskie – Gwiździny z tego samego powodu. Np. porannym kursem o 
godz. 7 z Gwiździn jeździ tylko jedna osoba. Średnio przez cały dzień jeździ 8 osób, co daje średni 
miesięczny dochód 800 zł. tylko koszty wynagrodzenia kierowcy znacznie przewyższają tę kwotę. 

Radna Barbara Giziewska była zainteresowana uzyskaniem szerszych informacji na temat 
inwestycji drogowej Jamielnik - Lekarty. Z odpowiedzi z Lasów Państwowych wynika, że w budżecie 
na 2018 rok nie zostały zaplanowane środki na ten cel w związku z potrzebą likwidacji skutków klęsk 
żywiołowych. Wskazano jednak, że wnioski będą ponownie brane pod uwagę przy planowaniu 
ostatecznej wersji budżetu na 2018 rok, co ma nastąpić wiosną przyszłego roku. 

Sołtys Nowego Dworu Bratiańskiego Kazimierz Domżalski złożył wnioski w sprawie:  
- naprawy chodnika przy stawie; odpowiedź: prace zostały wykonane, 
- naprawy oświetlenia ulicznego przy sklepie; odpowiedź: wniosek został zrealizowany. 

Sołtys Jamielnika Barbara Wolff zgłosiła problem wysokiego stanu wody stawu w centrum 
Jamielniku, stanowiącego zagrożenie zalania drogi powiatowej i okolicznych posesji. Odpowiedź: 
Gmina wystąpiła z wnioskiem do Zarządu Dróg Powiatowych o dofinansowanie prac zmierzających 
do pogłębienia stawu. Zarząd Dróg Powiatowych odpisał, że w budżecie na 2018 rok nie 
przewidziano takiego zadania. Jednak jeżeli mieszkańcy Jamielnika przystąpią do realizacji tej 
inwestycji, to Zarząd Powiatu gotowy jest powrócić do wniosku i rozpatrzyć możliwość udzielenia 
pomocy finansowej na ten cel, w wysokości nie większej niż 3 000 zł. 

Radny Karol Jakubowski wnioskował o ustawienie lustra drogowego na wysokości wyjazdu 
z ul. Polnej na drogę krajową nr 15. Z informacji telefonicznej udzielonej przez pracownika 
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Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wynika, że wniosek dotyczący lustra 
najprawdopodobniej zostanie odrzucony.  

Radny Karol Jakubowski wnioskował również o remont ul. Polnej w Bratianie. Droga została 
częściowo naprawiona destruktem pozyskanym z drogi krajowej nr 15, prace będą kontynuowane. 
 Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o przedstawienie informacji na temat wycinki 
drzew. Informacja w tym zakresie została przedstawiona przez pracownika ds. ochrony środowiska 
na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
 Radny Mirosław Dajos wnioskował o naprawę drogi w sąsiedztwie dworca PKP. Droga 
zostanie naprawiona w najbliższym czasie, łącznie z naprawą pozostałych dróg osiedlowych w 
Jamielniku. 

Radny Marek Miecznikowski wnioskował o naprawę lampy ulicznej. Wniosek został 
zrealizowany.  
 Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o przegląd dróg gruntowych. W listopadzie 
wykonano większość przeglądów dróg gminnych. W sołectwie Radomno temat został 
potraktowany kompleksowo (wyrównano za jednym razem drogi m.in. na Tabory, nad jeziorem, 
Radomno-Gryźliny, Radomno (byłe kółko rolnicze). 

Radny Przemysław Kotewicz wnioskował, by gmina podjęła starania w celu nabycia prawa 
własności do jeziora Tylickiego Dolnego, tym bardziej, że gmina utraciła je w wyniku decyzji 
administracyjnej Starostwa Powiatowego. Gmina wystąpiła do Marszałka z zapytaniem co do stanu 
prawnego i jakie są możliwości, aby gmina  mogła odzyskać te zbiorniki. Odpowiedź Marszałka była 
negatywna i jednoznaczna, że takiej możliwości nie ma. Przy czym nadal wątpliwości Gminy budzi 
stanowisko Starostwa Powiatowego, które podejmowało decyzje w zakresie, czy to jezioro jest 
przepływowe, czy nie. Rozważając możliwość wzruszenia decyzji na podstawie, której Jezioro 
Tylickie Dolne stało się własnością Skarbu Państwa w zarządzie Marszałka Województwa Gmina 
wystąpiła do Starosty Nowomiejskiego o udostępnienie akt postępowania. Do dnia dzisiejszego nie 
otrzymaliśmy odpowiedzi ani dokumentów. Po analizie udostępnionych akt radca prawny wskaże 
możliwość lub jej brak do wzruszenia i zmiany decyzji. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszeej sesji 
- Radny Mirosław Dajos wnioskował o wykonanie przepustu, czy odpływu dalej od przepustu na 
drodze gminnej Jamielnik – Gryźliny. Z uwagi na to, że tworzy się tam spore zastoisko wody, jest 
ona już na poziomie drogi, więc grozi zalaniem samej drogi. Wniosek będzie zlecony w przyszłości 
do realizacji.  
- Radna Edyta Gorzka wnioskowała o montaż lampy na przysiółku Szaleniec. Jest to ponowiony 
wniosek. Sprawa była już omawiana. Wydaje mi się że była odpowiedź w tym zakresie. Na kolejnej 
sesji udzielę szczegółowych informacji.  
- Sołtys Ewa Makowska wnioskowała o naprawę dachu świetlicy wiejskiej w Tylicach. Wniosek 
będzie rozpatrzony po wizji lokalnej. Jeśli będzie zasadny, to będzie zlecona naprawa dachu.  
- Radny Zbigniew Podwojewski wnioskował o nawiezienie kruszywa na ul. Cichą. Ten wniosek 
również zlecę do analizy i ewentualnej realizacji.  
- Radny Krzysztof Dembiński również wnioskował o trwałą naprawę ul. Krętej w Bratianie. Ta droga 
czeka na realizację, jeśli chodzi o trwałą budowę to w najbliższym czasie możliwy jest tylko bieżący 
remont.  
- Radny Karol Jakubowski pytał o destrukt, który był z frezowania drogi krajowej. To zadanie 
wykonywała Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad i ona była dysponentem tego destruktu. 
Chcę powiedzieć, że gmina Nowe Miasto Lubawskie zrobiła wszystko, żeby jak największą ilość 
zdobyć i sporo udało nam się pozyskać. Przy czym mamy świadomość, że wykonawca inwestycji 
sprzedawał ten destrukt różnym innym też osobom fizycznym, prywatnym. O dodatkowe informacje 
w tej sprawie poprosił Kierownika Referatu Drogownictwa. 
 
Kierownik Referatu Drogownictwa: Dopowiem, że z naszej strony do Generalnej Dyrekcji zostało 
wystosowane pismo o przekazanie nieodpłatne przynajmniej 150 ton tego destruktu. W 
konsekwencji na nasze drogi uzyskaliśmy ponad 340 ton. Pan Radny wspominał też o tym, że gmina 
Lubawa taki destrukt zakupiła – nie zakupiła, też otrzymała go nieodpłatnie. Więc to co udało się 
wywalczyć to zostało zrealizowane, na więcej nie mogliśmy liczyć.  
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Radny Karol Jakubowski dopowiedział: Tona tego materiału, z innego źródła kosztuje 57 zł. Ona ma 
20 ton ta przyczepa i to jest 1 tys. zł. A wiem, że taki destrukt to już sprzedawany jest za 500 w 
Bratianie.  
 
Kierownik Referatu Drogownictwa: Tak jak powiedziałem, dysponent wykluczał sprzedaż 
samorządom.  
 
- Radna Barbara Giziewska pytała o rozstrzygnięcie konkursu na dofinansowanie modernizacji drogi 
powiatowej Nowy Dwór Bratiański – Lekarty - Skarlin. Niestety nie ma najlepszych wieści, ponieważ 
wniosek jest na dość odległej pozycji. Na następnej liście rankingowej ta inwestycja została 
umieszczona na 17. Pozycji. To oznacza, że jeśli pula środków będzie na poziomie bieżącego roku, 
to nie załapie się ta inwestycja na dofinansowanie. Chyba, że kwota do dyspozycji będzie wyższa, 
taka jak powinna być zgodnie z programem przyjętym przez rząd. Więc pod dużym znakiem 
zapytania stoi realizacja tej inwestycji. Pan Wójt oddał głos Kierownikowi RD, tytułem uzupełnienia 
odpowiedzi.  
Kierownik RD: Powiat analizując całą ocenę wniosku dopatrzył się, że 2 punkty nie zostały 
przydzielone przy samej ocenie. Powiat Nowomiejski złożył protest do Wojewody odnośnie oceny i 
do końca miesiąca mam nadzieję się rozstrzygnie, czy protest zostanie uwzględniony. Jeżeli tak i te 
2 punkty zostałyby przyznane, z 17. miejsca wniosek wskakuje na miejsce 10. Nawet przy tej puli 
środków, o której wspominał Pan Wójt, to wniosek się załapie. Więc wszystko zależy od tego, czy 
protest zostanie uwzględniony.  
Wójt: Dodam, że w tym samym konkursie, nasz wniosek, który złożyliśmy na modernizację i 
rozbudowę dróg w Gwiździnach, to jest na 9. pozycji – bezpiecznej. I tutaj zagrożenia żadnego nie 
ma. To też dowodzi temu, że dobrze typujemy drogi do konkursów.  
- Sołtys Jamielnika Barbara Wolff  złożyła 3 wnioski. Pierwszy w sprawie naprawy dróg gminnych w 
sołectwie Jamielnik (na tzw. działkach). Tak jak już wspominałem przy uzupełnianiu odpowiedzi z 
poprzedniej sesji, będą kontynuowane na terenie sołectwa dalsze prace i kolejne ulice będą 
profilowane. Natomiast jeśli chodzi o ul. Nowomiejską - od pana xxxx po budynki wzdłuż torów 
kolejowych, to Radny Dajos na poprzedniej sesji wnioskował. Tam jest taka sytuacja, że droga jest 
własnością gminy tylko i wyłącznie na odcinku do poziomu magazynu kolejowego. Dalej już jest 
własnością PKP. Ale tą drogę gminną będziemy starali się w ramach tych dalszych prac naprawić.  
Kolejny wniosek o montaż znaku z nazwą ulicy Kardynała Wyszyńskiego, będzie zlecony do 
realizacji. Oczywiście wcześniej rozważymy zasadność tego wniosku.  
Trzeci wniosek dotyczył wymiany pokrywy szamba przy Świetlicy wiejskiej w Jamielniku. Sądząc z 
opisu, wniosek jest zasadny więc zlecę najprawdopodobniej go do realizacji. Natomiast co do 
opróżniania szamba to, zawsze rekomenduję najtańsze podmioty.  
- Radny Andrzej Pieńczewski kolejny raz pytał, czy będzie w przyszłym roku modernizowany odcinek 
drogi od jeziora do Skarlina. Wniosek poparł Przewodniczący Rady. Także na poprzedniej sesji o 
tym mówiliśmy. W tym celu spotkałem się ze starostą. Pan starosta wyraził pogląd, że taka 
możliwość będzie istniała w przypadku gdy, nie będzie realizowana inwestycja przyszłoroczna 
budowa drogi Nowy Dwór Bratiański – Lekarty – Skarlin. Jeśli nie uda się otrzymać dofinansowania 
to wiadomo, że inwestycja nie będzie realizowana. Wtedy starosta powiedział, że poczyni starania, 
żeby zabezpieczyć środki właśnie na tą inwestycję, którą realizowalibyśmy ze środków własnych 
gmina i powiat te ponad 2 km od Jeziora Skarlińskiego do Lekart. W rozmowie uczestniczył 
Kierownik RD i potwierdza to co przed chwilą powiedziałem.  
- Radna Anna Dymowska wnioskowała o naprawę ul. Królowej Jadwigi. Jak mi przekazano, pewne 
działania były tam podejmowane. Zweryfikujemy to i postaramy się zaradzić.  
- Sołtys Lekart Ryszard Pruchniewski wnioskował o montaż jednej lampy na drodze w kierunku 
świetlicy. Wniosek będzie analizowany, jeśli będzie zasadny to zlecimy do realizacji. Co do zasady 
to powtarzałem wielokrotnie, że nie sprzyjamy rozbudowie infrastruktury oświetlenia ulicznego na 
bazie infrastruktury, która jest własnością zakładu energetycznego. Z tego wychodzimy. My 
prowadzimy politykę w odwrotnym kierunku. Chcemy się uniezależnić od koncernów 
energetycznych, budując własną infrastrukturę oświetlenia ulicznego. Ale czasami robimy wyjątki, 
jeśli sytuacja tego wymaga, ponieważ inwestycje oświetleniowe mamy rozłożone na dłuższą 
perspektywę czasową. 



16 
 

Sołtys Ryszard Pruchniewski dopowiada: Chciałbym zaznaczyć, że w tym miejscu była lampa, tylko  
została przeniesiona w związku z pobudowaniem świetlicy. 
Wójt Gminy: Wniosek rozpatrzymy.  
- Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o likwidację miejsc nieprzejezdnych na drogach, w 
szczególności wskazał odcinek drogi gminnej od pana xxxx w kierunku dawnej remizy OSP.  
Wniosek będzie zlecony do rozpatrzenia i realizacji. Pan Radny wnioskował (ten wniosek pojawia 
się na sesjach dość często) także  o to, żeby po równaniu dróg udrożnić spływ wody do rowu, bo 
powstaje kołnierz, który ten spływ uniemożliwia. I rzeczywiście nad tym pracujemy. Poproszę o 
odpowiedź w tym zakresie Pana Kierownika RD. 
Kierownik RD: Tak jak Pan Radny wskazał takie prace są zasadne. W listopadzie tych prac nie udało 
się przeprowadzić, to operatorzy sprzętu przekładają. Np. ulica w Radomnie na Tabory, tam takie 
wypusty zostały wykonane. Sukcesywnie gdzie jest to możliwie będziemy takie wypusty robić.  
- Radny Karol Jakubowski pytał, czy jest możliwość uzyskania odszkodowania za zalane pola 
uprawne. Na dzień dzisiejszy takiej możliwości nie ma. Nie ma żadnego naboru wniosków pod te 
kryteria. Wcześniej zgłaszaliśmy skutki nawałnic i ulew, które dotyczyły mienia gminnego, bądź 
budynków mieszkalnych. Natomiast nie kwalifikują się pola uprawne w tym zakresie. Jeżeli coś się 
zmieni w tym temacie, to Państwa poinformujemy.  
- Radny Krzysztof Dembiński wnioskował o naprawę chodnika na ul. Grunwaldzkiej – miejscową 
naprawę i takowa zostanie zlecona. Podkreślam, że może to nastąpić dopiero wiosną, ponieważ jest 
problem z wykonawcami. Wszystkie lokalne firmy są obłożone pracą i jest problem z realizacją 
zleceń. ZUK też walczy z czasem, do końca roku ma  jeszcze dużo prac do wykonania. 
- Radny Zbigniew Wiśniewski pytał o to, czy burmistrz zwracał się do wójta o partycypację w 
kosztach budowy ul. Międzygórze – chodzi o położenie jumbów na tej ulicy. Takiego wniosku nie 
było, ale też nie jestem przekonany, czy w ogóle ta droga jest nawet w części własnością gminy.  
Kierownik RD dopowiedział, że droga nie jest własnością gminy Nowe Miasto Lubawskie. Leży na 
naszym terenie, ale nie jest własnością gminy.  
Wójt Gminy: Nie ma więc mowy o partycypacji w kosztach, ale proszę też zważyć – po sąsiedzku 
równoległą ulicę my zrobiliśmy w pełnej szerokości, z kostki polbruk. Zauważcie jakie są wymagania 
w naszej gminie, a w sąsiednich mieszkańcy się zadowalają drogą z płyt jumb.  
Radny Zbigniew Wiśniewski pytał, czy dzierżawca nieruchomości w Nawrze- Pręgowni (chodzi o 
pole uprawne) dokona naprawy drogi, ponieważ poprzez jego działania i ciężki transport, ta droga 
wymaga naprawy. Pierwsze działania zostały wykonane. Droga została naprawiona bodajże żwirem 
i my tej naprawy nie zaakceptowaliśmy. Były podejmowane kolejne działania. Oddał głos 
Kierownikowi RD. 
Kierownik RD: Na  spotkaniu z Panem Przewodniczącym w terenie zostały podjęte działania 
kontrolne. Został nawiązany kontakt z właścicielem tych przyległych pól, właśnie na razie z ustnym 
wnioskiem co do nawiezienia kamieni. Telefonicznie przedstawił nam, że nie dysponuje żadną 
ilością kamienia. Został zobowiązany telefonicznie do końca tego tygodnia (bo pan deklarował, że 
jest w stanie zapewnić inny materiał) odpowiedzieć nam jaki to będzie materiał. Jeżeli tego nie uczyni 
do piątku to wyjdzie oficjalne pismo o naprawę drogi, w związku ze szkodą podczas prac polowych.  
- Radny Andrzej Pieńczewski: Sytuacja wody w Skarlinie. Woda ma nieprzyjemny zapach, jest 
brudna, ludzie skarżą się, że jest nie do picia.  
Wójt Gminy odpowiedział, że na dzień dzisiejszy mogę powiedzieć tyle, że stwierdzono 3 jednostki 
bakterii coli. To jest śladowe, bardzo nieznaczne, nie stanowiące zagrożenia dla zdrowia skażenie 
mikrobiologiczne wody.   
- Radny Mirosław Dajos: Mam jeszcze sprawę w związku z wcześniej wspomnianym przepustem, 
bo mam wrażenie, że zostałem niezrozumiany. To nie jest jakieś tam rozlewisko, tylko to są 2 
zbiorniki wodne, sztuczne o głębokości 2 m, wypełnione po brzegi wodą i stwarzające realne 
zagrożenie dla życia i bezpieczeństwa poruszających się pieszych w porze jesiennej, zwłaszcza 
teraz, jak nie ma tam żadnego oświetlenia. To trzeba natychmiast zabezpieczyć i natychmiast 
przystąpić do realizacji odpływu tej wody.  
 
Wójt Gminy : Mam pytanie do Pana Radnego, czy wykonanie kolektora rozwiąże problem?  
Radny Mirosław Dajos: Wykonanie odprowadzenia, zwykły wąż żółty drenacyjny wkopany na 
głębokość 1,5 m i przez pole do tzw. bagieńskich łąk rozwiąże całkowicie ten problem.  
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Radna Edyta Gorzka: Czy Pan radny zdaje sobie sprawę z tego, że teren Bagińskich łąk jest terenem 
prywatnym? I czy ktoś sobie pozwoli pompować wodę? 
Przewodniczący Rady przerwał dyskusję na temat szczegółów technicznych. Poprosił, aby mniejsze 
problemy zgłaszać do wójta, pracowników indywidualnie, a nie podczas sesji.  
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXXV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy 
Barbara Giziewska                                                             Zbigniew Wiśniewski 
 


